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ДО ОБГОВОРЕННЯ
Будь-який матеріал номера можна обго-
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Валентин Кононенко: «Наша головна функція – забезпе-
чити соціально-економічний захист людини праці»    .05

ОФІЦІЙНО | Профспілки 
обурені недолугою політи-
кою «затягування пасків», 
що трансформувалася в 
«шокову терапію» для 
 українців.

ЗАРПЛАТА | ЦК Укрвугле-
профспілки направив теле-
грами очільникові Уряду та 
галузевому міністрові з ви-
могою виплатити заробітну 
плату гірникам.

ЗУСТРІЧ | Уповноважений 
представник Датської проф-
спілки 3Ф, координатор між-
народного відділу Медс 
Лунд доопрацював з керів-
ництвом ФПУ програму фі-
нансової допомоги донора 
– міністерства закордонних 
справ Данії, а також підпи-
сав відповідну угоду між 
ФПУ і 3Ф – Об’єднаною 
 федерацією робітників  
Данії.
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В Україні дорожчають харчі. Не лише імпортні, 
а й вітчизняні. Ціни ще більше поповзли дого-
ри, коли українці почали «змітати» з прилавків 
продукти, намагаючись бодай трохи застраху-
вати свої гаманці від девальвації гривні. Такого 
масштабного продовольчого ажіотажу країна 
не знала вже давно. Багато хто поюяснює це 
зростанням курсу валюти, девальвацією грив-

ні, панікою населення, спекуляціями роздріб-
них мереж.
Правда у цьому, звісно, є, однак лише част-
ково. «Профспілкові вісті» намагаються 
з’ясувати, чому українцям доводиться пе-
реплачувати за продукти та що, крім обва-
лу гривні, спровокувало зростання цін та 
 спекуляцію? .08

РЕКВІЗИТИ:
БФ ВІДРОДЖЕННЯ 
 БУДИНКУ ПРОФСПІЛОК
ЄДРПОУ 39194889,
Р/Р 26009010079751  
В АТ УКРЕКСІМБАНК   
М. КИЄВА,   
МФО 322313

Підтримай профспілки,  
які  захищають тебе

ЗАМОВЛЯЙТЕ

Конституцією України задекларовано право кожної людини на працю (стат-
тя 43 Основного Закону).  
Проте, в сучасних економічних умовах, ускладнених суспільно-політичними 
реаліями, порушення трудових прав найманих працівників набувають ма-
сового характеру. 
У Бібліотечці містяться загальні положення про захист трудових прав у судо-
вих органах, практичні поради зі здійснення цього виду правозахисної 
 роботи, а також вміщені приклади типових процесуальних документів з 
найбільш поширених категорій трудових спорів.
Додатковий наклад «Бібліотечки» можна замовити за адресою:
01042, м. Київ, бульв. Дружби народів, 5, Підприємство «Профінформ» 
ФПУ або за тел.: (044) 528-70-49; e-mail: profvisti@ukr.net. 
Мінімальна кількість замовлень – 10 примірників.
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СПІВЧУТТЯ

ЦК УКРВУГЛЕПРОФСПІЛКИ 
НАПРАВИВ ТЕЛЕГРАМИ
ГОЛОВІ УРЯДУ ТА 
ГАЛУЗЕВОМУ МІНІСТРОВІ 
З ВИМОГОЮ ВИПЛАТИТИ 
ЗАРПЛАТУ ГІРНИКАМ

У телеграмі за підписом 
голови профспілки ву-
гільників Віктора Тур-
манова зазначається, 

що відсутність практичних 
кроків Кабінету Міністрів 
щодо виконання вимог учас-
ників акції протесту шахтар-
ських колективів у Києві (2 бе-
резня ц. р.) погасити борги із 
заробітної плати та нарешті 
сплатити людям чесно заро-
блені гроші в повному обсязі 
довела до відчаю працівників 
вугільної галузі. Це спонукало 
шахтарів на проведення про-
тестних дій у деяких шахтар-
ських містах і селищах.

У разі невиплати заробітної 
плати існує реальна загроза 
виникнення неконтрольова-
них масових протестних дій 
та акцій з непередбачувани-
ми наслідками.
Шахтарі вимагають від Кабі-
нету Міністрів вжити терміно-
вих заходів для невідкладної 
виплати заробітної плати та 
погашення заборгованості.
Відповідну телеграму ЦК 
Укрвуглепрофспілки також 
направив міністру енергети-
ки та вугільної промисло-
вості Володимиру Демчи-
шину з такими самими 
 вимогами.

ЗАКАРПАТТЯ 

ІВАНО ФРАНКІВЩИНА

ТЕРНОПІЛЬЩИНА

ЦК Укрвуглепрофспілки надіслав телеграму 
Прем’єр-міні ст ру України Арсенію Яценюку у 
зв’язку з критичною ситуацією, що склалася 
на підприємствах вугільної промисловості.

КОРОТКО
ЖКГ | Про нові виклики 
та завдання профспілко-
вих організацій щодо за-
хисту прав спілчан та ор-
ганізаційного зміцнення 
профспілки говорили 19 
березня учасники V Пле-
нуму Центрального комі-
тету Профспілки праців-
ників житлово-
комунального господар-
ства, місцевої промисло-
вості, побутового обслу-
говування населення 
України. У заході взяв 
участь і виступив перший 
заступник голови СПО 
об’єднань профспілок, за-
ступник Голови ФПУ Сер-
гій Кондрюк.

ТЕРНОПІЛЬЩИНА | 
12 бе резня відбулося 
одинадцяте засідання 
ради Тернопільського 
профоб’єднання. Розгля-
далося питання «Про ро-
боту обласної ради проф-
спілок у 2014 році з вико-
нання Програми дій на 
2011–2015 роки». Голова 
обласної ради профспі-
лок Андрій Присяжний 
доповів про хід реалізації 
Програми дій профспілок 
на 2011–2015 роки: «Ви-
борні профспілкові орга-
ни проводили послідовну 
роботу з вирішення про-
блем у сфері соціально-
економічних і трудових 
відносин, оплати та охо-
рони праці, організацій-
ного і фінансового забез-
печення профспілкової 
діяльності в області».
Учасники зібрання при-
йняли звернення до Вер-
ховної Ради України та 
Кабінету Міністрів Украї-
ни з метою припинення 
економічного спаду, по-
слаблення соціальної на-
пруги у суспільстві.

ХІМІЧНА ТА НАФТОХІМІЧ-
НА ГАЛУЗЬ | Актуальні та 
важливі питання забезпе-
чення соціально-еконо-
мічного захисту трудівни-
ків обговорили учасники 
V пленуму Центральної 
ради Профспілки праців-
ників хімічних та нафтохі-
мічних галузей України.
Про ситуацію в галузі та 
завдання профспілки в 
сучасних умовах доклад-
но читайте на сайті ФПУ 
fpsu.org.ua. 

ОФІЦІЙНОПРИВІТАННЯ

ЗАБОРГУВАЛИ

18 БЕРЕЗНЯ  ДЕНЬ 
УТВОРЕННЯ ЧЕРКАСЬКОГО 
ПРОФОБ’ЄДНАННЯ
Федерація профспілок України вітає профспілковий актив об-
ласті із 41-ю річницею утворення профоб’єднання і бажає но-
вих досягнень.
За час, що минув, відбулося організаційне оформлення Феде-
рації профспілок області як самостійного, незалежного і най-
більш представницького профспілкового об’єднання регіону, 
становлення його як авторитетного захисника трудових, 
соціально-економічних прав та інтересів профспілкових орга-
нізацій та членів профспілок.

ПРОФСПІЛКИ ОБУРЕНІ 
НЕДОЛУГОЮ ПОЛІТИКОЮ 
ЗАТЯГУВАННЯ ПАСКІВ , 

ЩО ТРАНСФОРМУВАЛАСЯ 
В ШОКОВУ ТЕРАПІЮ  
ДЛЯ УКРАЇНЦІВ

Федерація профспілок України висловлює глибоке співчут-
тя голові Профспілки працівників нафтової і газової про-
мисловості України Дмитришину Володимиру Івановичу у 
зв’язку з тяжкою втратою — смертю матері — Катерини 
Олексіївни. Світла їй пам’ять.

Центральний комітет Профспілки працівників текстильної 
та легкої промисловості України висловлює глибоке спів-
чуття рідним та близьким, колегам по роботі з приводу 
тяжкої втрати — смерті Стоянової Ольги Павлівни — голо-
ви Одеської обласної організації профспілки.
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Олексій ПЛАКСІН
«ПВ»

І

М

Східно-Європейська регіо-
нальна спілка (СЄРС) Між-
народної конфедерації 
праці (МКП) днями прове-
ла в Кишиневі зустріч ме-
режі інформаційних пра-
цівників профспілок країн 
СНД. ФПУ на зустрічі пред-
ставляв автор.

23–24 березня у Федерації профспілок України перебував 
уповноважений представник Датської профспілки 3Ф, коор-
динатор міжнародного відділу Медс Лунд. Мета його робо-
чого візиту полягала у доопрацюванні з керівництвом ФПУ 
програми фінансової допомоги донора – міністерства за-
кордонних справ Данії, європейської програми сусідства 
для посилення внеску профспілок у забезпечення гідної 
праці, захисту прав працівників та демократизацію в Укра-
їні, а також підписання відповідної угоди між ФПУ і 3Ф – 
Об’єднаною федерацією робітників Данії.

ПЛЕНУМ

ФОРУМ

ВІЗИТ ЦЕНТРАЛЬНА РАДА

ПРІОРИТЕТИ  
ЗАБЕЗПЕЧЕННЯ 
УМОВ ПРАЦІ ТА 
ГІДНОЇ ЇЇ ОПЛАТИ 

ІНВЕСТУВАТИ  
У РОЗВИТОК 
ЕНЕРГЕТИЧНОЇ 
ГАЛУЗІ

ЯК ПОВІДОМЛЯЄ ІН ФОР
МА ЦІЙНО АНАЛІ ТИЧ
НИЙ ЦЕНТР ФПУ, від-
крив та вів засідання го-

лова профспілки Володимир 
Дмитришин. У своєму виступі він 
закликав соціальних партнерів 
та голів профкомів більше уваги 
приділяти виконанню Галузевої 
угоди та колективних договорів.
Розглянувши соціально-еконо-
мічний стан підприємств, проф-
спілкові організації яких входять 
до складу Укрнафтогазпрофспіл-
ки, проаналізувавши спільні дії со-
ціальних партнерів щодо вико-
нання зобов’я зань Галузевої угоди 
та колективних договорів, учасни-
ки засідання підсумували, що у 
2014 році не на всіх підприємствах 
нафтогазової галузі виконувалися 
норми і положення Галузевої уго-
ди та колдоговорів з питань підви-
щення зарплати. Тому ЦР Проф-
спілки працівників нафтової і газо-
вої промисловості України визна-
чила вважати пріоритетним на-
прямом діяльності профспілки за-
безпечення належних умов праці 
трудівників та гідної її оплати.

Серед учасників Пленуму – 
міністр енергетики та ву-
гільної промисловості Ук-
раїни Володимир Демчи-

шин, заступник міністра екології та 
природних ресурсів Сергій Кури-
кін, заступник міністра соціальної 
політики України Віктор Іванкевич, 
президент ДП НАЕК «Енергоатом» 
Юрій Недашковський, народні де-
путати, керівники підприємств і 
установ атомної енергетики та 
промисловості, представники гро-
мадських організацій та ЗМІ.
Учасники Пленуму отримали ін-
формацію «з перших вуст» від 
представників Уряду щодо вико-
нання програмних документів 
розвитку атомної галузі, зокрема 
Стратегії розвитку енергетики, що 
напрацьовуються, але не викону-
ються. Серед «гарячих» проблем 
– вирішення питання спеціалізо-
ваної медицини атомників, реор-
ганізація якої безуспішно триває 
протягом останніх років і може 
призвести до повної ліквідації її 
«спеціалізованого» статусу. 

19 березня відбулося 
засідання Центральної 
ради Профспілки праців-
ників нафтової і газової 
промисловості України.

19 березня у Києві від-
бувся V Пленум ЦК 
Профспілки працівни-
ків атомної енергетики 
та промисловості Укра-
їни. У його роботі взяв 
участь та виступив Голо-
ва ФПУ Григорій Осовий.

ПРОФСПІЛКОВІ ІНФОРМАЦІЙНИКИ ЗІБРАЛИСЬ У КИШИНЕВІ

УКРАЇНСЬКО ДАТСЬКИЙ ПРОЕКТ НА СТАРТІ
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Олена ОВЕРЧУК
«ПВ»

Я

СОЦІАЛЬНІ СТАНДАРТИ 
ФАКТИЧНО ЗАФІКСОВАНІ 
НА РІВНІ ГРУДНЯ 2013 РОКУ
13 березня в приміщенні Міністерства 
фінансів України перший заступник мі-
ністра фінансів Ігор Уманський пред-
ставив звіт про виконання Державного 
бюджету України за 2014 рік.

КРУГЛИЙ СТІЛПІДСУМКИ

ПОЗИЦІЯ ПРОФСПІЛОК

Серед учасників заходу 
були представники 
Міністерства фінансів 
і Національного банку 

України, наукової спільноти, 
громадських організацій та 
експерти з бюджетних пи-
тань.
Обговорюючи презентацію 
результатів дослідження 
«Якою повинна бути бюджет-
на резолюція? (міжнародний 
досвід та рекомендації для 
України)», експерти наголо-
шували на існуючих пробле-
мах з макроекономічним 
прогнозуванням, відсутності 
комплексного стратегічного 
документа з економічної по-
літики. Висловлювалися дум-
ки щодо абсурдності ситуації, 
коли Міністерство фінансів 
готує собі бюджетні завдан-
ня, викладає їх в Основних 
напрямах бюджетної політи-
ки, а потім реалізує, склада-
ючи проект держбюджету. В 
таких умовах завдання мати-
муть редакцію «у межах фі-
нансових можливостей бю-
джету» (що, по суті, відбува-
ється останніми роками в 
проектах ОНБП). Пропозиція: 
визначати завдання має 
коаліція, а виконувати 
– коаліційний Уряд.
Пропонувалося та-
кож змінити тер-
мін внесення Уря-
дом проекту 
держбюджету в 
парламент – з 
15 вересня на 
листопад, оскі-
льки практика 
останніх років 
підтверджує не-
можливість сфор-
мувати реальний 
проект у вересні, 

адже економічна ситуація 
змінюється дуже динамічно.
Керівник департаменту бю-
джетної політики та соціаль-
ного захисту ФПУ Людмила 
Остапенко звернула увагу 
присутніх на відсутність соці-
альних орієнтирів у програм-
них документах влади, зо-
крема в проекті Основних на-
прямів бюджетної політики 
на 2016 рік. Така недалеко-
глядна урядова політика 
може мати дуже негативні 
наслідки для суспільства і 
країни. Адже вже сьогодні 
експерти зауважують значне 
зростання рівня бідності – з 
20% у 2014 році до 30%, тоб-
то бідною є кожна третя 
українська сім’я. Після підви-
щення тарифів на газ, елек-
троенергію тощо потребува-
тимуть державної підтримки 
(субсидій) 77% домогоспо-
дарств. У профспілкових за-
уваженнях до проекту Осно-
вних напрямів бюджетної по-
літики на 2016 рік, що були 
направлені Міністерству фі-
нансів, зазначено, що лише 
визначення реального розмі-
ру прожиткового мінімуму та 
зростання заробітної плати, 
насамперед мінімальної, 
забезпечить підвищення 

платоспроможності 
громадян, своєчас-
ність оплати кому-
нальних платежів, 
дозволить відновити 
економічну актив-
ність, розширити сфе-
ру зайнятості, розпо-
чати реальну бороть-
бу з бідністю та гігант-
ським розривом між 
українськими реалія-
ми та європейськими 
стандартами.

ЯКОЮ БУДЕ УКРАЇНСЬКА 
БЮДЖЕТНА РЕЗОЛЮЦІЯ?
Що робить бюджетну резолюцію дієвою та 
ефективною? Наскільки українська бюджет-
на резолюція відповідає кращим міжнарод-
ним практикам? Що і як потрібно зробити, в 
тому числі негайно? На ці запитання шукали 
відповіді учасники експертного круглого сто-
лу, що відбувся 16 березня в Київській шко-
лі економіки, повідомляє Департамент бю-
джетної політики та соціального захисту ФПУ.

Фото Кирила ЛАТИШЕВА

Отже, 2014 рік мовою цифр:
– інфляція сягнула 24,9% (найбільший 
стрибок цін і тарифів з початку ниніш-
нього сторіччя);
– за офіційними даними, національна 
валюта знецінена вдвічі – середньозва-
жений курс на міжбанківському ринку 
зріс із 8,15 на початку року до 15,77 грн 
за дол. США станом на кінець року;
– розміри прожиткового мінімуму, мі-
німальної заробітної плати та мінімаль-
них пенсій впродовж усього року були 
«заморожені» на рівні 2013-го;
– середньомісячна номінальна заробіт-
на плата штатного працівника за  сі-
чень – грудень 2014 року зросла порів-
няно з відповідним періодом 2013-го 
на 5,9%, але з огляду на прискорення 
інфляційних процесів реальна заробіт-
на плата скоротилася на 6,5%;
– підвищення цін та зниження реаль-
них доходів населення негативно по-
значилося на обороті роздрібної тор-
гівлі, скорочення якого в січні – грудні 
2014 року становило 8,6%;
– обсяги промислового виробництва 
скоротилися на 10,1% порівняно з 2013 
роком;
– майже половина підприємств вітчиз-
няної економіки працювали збитково;
– за даними Державної служби статис-
тики України, реальний ВВП у І кварталі 
2014 року порівняно з відповідним 
кварталом 2013-го зменшився на 1,2%, 

у ІІ кварталі – на 4,6%, у ІII кварталі – на 
5,3%, а в IV кварталі – на 15,2% (без 
урахування тимчасово окупованої те-
риторії АР Крим, м. Севастополя та час-
тини зони АТО);
– за попередніми даними НБУ, порів-
няно з 2013 роком експорт товарів та 
послуг зменшився на 19,5%, імпорт – 
на 26,6%.
Проведено два секвестри держбюдже-
ту та прийнято низку «економних» рі-
шень, які вже ближче до кінця 2014 
року трансформувалися в «безстроко-
ву шокову терапію».
Профспілки, обстоюючи соціальну 
справедливість, в умовах здійснення 
Урядом політики «жорсткої» економії 
фактично за рахунок звичайних праців-
ників боролись за забезпечення прав 
працівників, здійснювали постійний 
моніторинг законодавчих ініціатив, 
працювали на упередження загроз та 
мінімізацію негативних наслідків від 
прийняття владних рішень.
Завдяки спільним зусиллям членських 
організацій на чолі з ФПУ вдалося не 
допустити:
– прийняття низки урядових законопро-
ектів, які містили антиконституційні і ан-
тисоціальні норми та передбачали масш-
табний наступ на права працівників;
– істотно пом’якшити окремі економні 
«антикризові» заходи, запропоновані 
владою.

Також вдалося домогтися:
– блокування урядових ініціатив зроби-
ти платною освіту та медицину;
– збереження норм законодавства 
щодо обов’язкового фінансування бю-
джетних галузей, зокрема здійснення 
видатків на охорону праці в бюджетних 
галузях, культурно-масову, фізкультур-
ну й оздоровчу роботу;
– диференціації посадових окладів пра-
цівників бюджетної сфери (1–6 тарифні 
розряди ЄТС) у 2014 році в умовах замо-
роження соціальних стандартів і гарантій;
– недопущення знецінення праці бюджет-
ників з одночасним зростанням наванта-
ження на працівника, відміни стипендій 
та низки норм у частині соціального за-
хисту окремих категорій населення.
При цьому, обстоюючи права працівни-
ків, профспілки були змушені вдаватися 
до радикальних дій: у 2014 році під сті-
нами Уряду та парламенту пройшло дві 
масштабні Всеукраїнські акції протесту 
профспілок – 15 жовтня та 23 грудня.
Минулий рік був переламним в історії та 
свідомості громадян, і те, що люди ще не 
вийшли на вулиці захищати свої права 
свідчить про їх розуміння поточної ситуа-
ції в країні й сподівання, що найближчим 
часом відбудуться зміни на краще.
Розуміючи всю складність ситуації, проф-
спілки закликали Уряд не допустити зни-
ження життєвого рівня населення Украї-
ни і рівня його соціального захисту, від-
найти можливості для подолання соці-
альної несправедливості не за рахунок 
урізання фінансування галузей бюджет-
ної сфери, а шляхом залучення інших 
джерел наповнення державної казни 
(введення податку на багатство та роз-
кіш, підвищення рівня оподаткування не-
трудових доходів, легалізація зарплати та 
зайнятості, жорсткий контроль за витра-
чанням бюджетних коштів тощо).

СУМНА СТАТИСТИКА МІНФІНУ
Минув рік, який був, напевне, найскладнішим за останнє 
десятиліття. Підбиваючи підсумки фінансово-економічної 
ситуації, Мінфін надає низку тяжких для сприйняття показ-
ників, які, на жаль, є сумною реальністю, зазначає Депар-
тамент бюджетної політики та соціального захисту ФПУ.

У профспілкових зауваженнях до 
проекту Основних напрямів 

бюджетної політики на 2016 рік, що 
були направлені Міністерству 

фінансів, зазначено, що лише визна-
чення реального розміру прожитко-

вого мінімуму та зростання 
заробітної плати, насамперед 
мінімальної, забезпечить 

підвищення платоспроможності гро-
мадян, своєчасність оплати кому-
нальних платежів, дозволить 

відновити економічну активність, 
розширити сферу зайнятості, розпо-
чати реальну боротьбу з бідністю та 

гігантським розривом між 
українськими реаліями та 

європейськими стандартами.
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ІЗ ПЕРШИХ ВУСТ ЛЬВІВЩИНА

ХМЕЛЬНИЧЧИНА

Олексій ПЕТРУНЯ
 Інформаційно-аналітичний центр ФПУ

– Валентине Федоро-
вичу, з якими здо-
бутками ваша ор-
ганізація зустрічає 

конференцію?

– А про які досягнення вже можна 
говорити?

– Які пріоритетні завдання постають 
нині перед вашою організа цією?

– Напевно, й тут є проблеми?

– Йдеться про земельні питання?

– А як співпрацюєте з органами 
державної влади і місцевого са-
моврядування?

– Розкажіть, будь ласка, про вашу 
взаємодію з Федерацією профспілок 
України. Як вона вам допомагає?

– Саме про це й хотілося б Вас за-
питати. Які, на Вашу думку, за-
вдання постають нині перед проф-
спілками загалом та обласною ор-
ганізацією зокрема? І як Ви, як лі-
дер, бачите шляхи реалізації цих 
завдань?

25 березня відбулася важлива 
подія в житті Київської обласної 
ради профспілок – ХХІV звітна 
міжспілкова обласна конферен-
ція. Напередодні цієї події наш 
кореспондент попросив відпові-
сти на низку запитань голову об-
ласного профоб’єднання Вален-
тина Кононенка.

ЯК ПОВІДОМЛЯЄ 
ІНФОРМАЦІЙНО
АНАЛІТИЧНИЙ 
ЦЕНТР ФПУ, в своєму 

виступі голова об’єднання 
Роман Дацько наголосив, що 
профспілки, як найчисельні-
ша громадська організація, 
намагаються постійно трима-
ти руку на пульсі подій.
У засіданні взяв участь і висту-
пив Голова ФПУ Григорій Осо-
вий. Лідер українських проф-
спілок, як співголова Націо-
нальної тристоронньої соці-
ально-економічної ради, пре-
зентував проведення, після па-
узи, що виникла в зв’язку із 
зміною Уряду, розширеного 
засідання Президії НТСЕР на-
прикінці березня – початку 
квітня цього року за участі 
Прем’єр-міністра і міністра фі-
нансів України. На засіданні 
йтиметься про соціально-еко-
номічний розвиток Української 
держави в сучасних умовах. 
«Сьогодні надто складні ре-
форми як ніколи потребують 
постійного конструктивного ді-
алогу профспілок з Урядом і 
роботодавцями», – підкреслив 
Григорій Осовий. Він також 
звернув увагу профактиву об-
ласті на необхідність консолі-
дації та модернізації націо-
нального профспілкового руху, 
створення належних умов для 
соціально-еконо мічного захис-

ту членів профспілок. Сьогодні, 
коли в зв’язку з розширенням 
повноважень місцевого само-
врядування центр профспілко-
вої роботи буде зміщений на 
місця, Голова ФПУ перекона-
ний, що громада позитивно 
сприйматиме профспілковця 
не за набором правильних 
фраз і популістських закликів, а 
за діями, спрямованими на за-
доволення законних прав і ін-
тересів працівників та членів їх 
сімей під гаслом «Зроби сам!», 
а також навів приклад діяль-
ності політичної партії «Об’єд-
нання «Самопоміч», з керівни-
ком депутатської фракції якої 
мав нещодавно зустріч у пар-
ламенті. При цьому Григорій 
Осовий зауважив, що результа-
ти роботи ФПУ в умовах прове-
дення реформ значною мірою 
залежатимуть не лише від ді-
яльності керівництва в Києві, а 
й від тих реальних кроків і дій, 
що будуть зроблені на місцях, 
у первинках, де профспілковий 
лідер найкраще знає пробле-
ми трудових колективів.
Насамкінець Голова ФПУ за-
значив, що соціальні партне-
ри мають спільно виробити 
стратегію щодо майбутнього. І 
якщо народ не відчує і не по-
бачить жодних реформ, може 
виникнути нове соціальне 
збурення, яке не потрібне ні 
профспілкам, ні Уряду.

ЯК ПОВІДОМЛЯЄ ПРЕС
ЦЕНТР ФЕДЕРАЦІЇ 
ПРОФСПІЛОК ХМЕЛЬ
НИЦЬКОЇ ОБЛАСТІ, в її 

роботі взяли участь Голова Фе-
дерації профспілок України 
Григорій Осовий, перший за-
ступник голови обласної ради 
Віктор Адамський, голова 
Об’єд  нання організацій робо-
тодавців області Іван Дунець, 
голова Об’єднання профспілок 
Львівщини Роман Дацько, го-
лова Тернопільської обласної 
ради профспілок Андрій При-
сяжний, керівники фондів, 
управлінь, департаментів, під-
приємств, установ та організа-
цій, профактив. На конферен-
цію прибули 93 делегати. Голо-
ва ФПО Геннадій Харьковський 
відзвітував про роботу проф-
спілкового об’єд нання Хмель-
ниччини за п’ять років. У своє-
му виступі, він, зокрема, зазна-
чив, що профспілки області у 
звітний період активно вирі-
шували питання захисту лю-
дей праці через колдоговори 
та угоди, домагалися зростан-

ня і вчасної виплати зарплат, 
забезпечення гідних умов та 
охорони праці, неодноразово 
захищали трудівників і колек-
тиви в судах, активно займа-
лися оздоровленням праців-
ників та їхніх дітей, навчанням 
профактиву, вели ефективну 
інформаційну роботу серед 
спілчан. У найважчі для країни 
часи члени профспілок, проф-
організації активно долучили-
ся до благородної справи – до-
помоги армії, українським бій-
цям на сході країни. 
На конференції було прийня-
то заяву щодо стрімкого 
зростання цін на значущі 
продукти харчування, ліки, 
електроенергію, газ, палив-
но-мастильні матеріали, що 
призводить до погіршення 
життєвого рівня працівників, 
молоді, ветеранів.
Головою Федерації профспі-
лок Хмельниччини на на-
ступний термін шляхом від-
критого голосування одного-
лосно обрано Геннадія  
Харьковського.

ПРОФСПІЛКИ ЗАКЛИКАЮТЬ 
ДО ЄДНАННЯ

НАДІЙНИЙ ЗАХИСТ ПРАЦЮЮЧИХ 
 ЗМІСТ ЖИТТЯ ПРОФСПІЛОК

12 березня у профспілковому готельному 
комплексі «Гетьман» відбулося засідання ради 
Об’єднання профспілок Львівщини, на якому 
профспілкові активісти підбили підсумки робо-
ти за минулий рік та визначили нові завдання 
щодо захисту працівників в умовах погіршення 
їх соціально-економічного становища.

18 березня відбулася VII звітно-виборна 
конференція Федерації професійних спілок 
Хмельницької області. 

ВАЛЕНТИН КОНОНЕНКО:
НАША ГОЛОВНА ФУНКЦІЯ  

ЗАБЕЗПЕЧИТИ 
СОЦІАЛЬНО
ЕКОНОМІЧНИЙ 
ЗАХИСТ 
ЛЮДИНИ 
ПРАЦІ
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Сергій ЛИЗАНЧУК
Івано-Франківська обл. 

У 

РЕАКЦІЯ

ЗА МЕЖЕЮ ВИЖИВАННЯ

БУДИНОК ПРОФСПІЛОК 
МАТИМЕ ТОЙ САМИЙ 
ВИГЛЯД, ЩО І ДО 
ПОЖЕЖІ…

Тетяна РУБАН
«ПВ»

Нещодавно науково-
виробнича компанія 
«Київ-Проект» опублі-
кувала на своєму сай-

ті проект реконструкції Бу-
динку Федерації профспілок 
України на столичному май-
дані Незалежності, що згорів 
під час Євромайдану в люто-
му минулого року. Фото вра-
зили користувачів мереж і 
викликали шквал обурення 
та жартів на адресу футурис-
тичної будівлі.
За словами Василя Андреєва, 
ескізи будівлі футуристичних 
обрисів не мають нічого 
спільного з дійсністю. «Пова-
жаючи суспільну дискусію 
про майбутнє і вигляд цен-
тральної частини нашого міс-
та, слід наголосити, що ескізи 
не є проектами і виконані 
без замовлення та згоди 
власника Будинку профспі-
лок – Федерації профспілок 
України», – заявив голова 
Благодійного фонду.
Сьогодні не обговорюється 
зміна зовнішнього вигляду 
Будинку профспілок. Наразі 
здійснюється його відбудова, 
виходячи з геометричних 
площин і архітектурних обри-
сів, ідентичних тим, якими 
вони були до пожежі 19 лю-
того 2014 року.
На сьогодні проводиться пер-
ший етап роботи – зміцнення 
залізобетонних конструкцій 
будинку. Після цього відбу-
деться планування робіт з 
його опорядження. І тоді 
буде визначено загальну 
суму, що потрібна для повно-
го відновлення будівлі.
Коментуючи фінансову час-

тину ремонтних робіт, Василь 
Андреєв зазначив, що Благо-
дійний фонд «Відродження 
Будинку профспілок» прово-
дить відновлення будівлі за 
рахунок пожертв благодійни-
ків, серед яких українські та 
міжнародні профспілкові ор-
ганізації, члени профспілок і 
трудові колективи. «3 млн 
400 тис. грн, які зібрав Благо-
дійний фонд, надійшли від 
профспілок, приватних осіб 
та кількох міжнародних орга-
нізацій. Але це приватні по-
жертви, – сказав директор 
Благодійного фонду. – Дер-
жава самоусунулася від від-
будови Національного проф-
центру».
Як відомо, Будинок профспі-
лок згорів у ніч на 19 лютого 
2014 року під час масових ак-
цій протесту в м. Києві. Будів-
лю, яку активісти використо-
вували як штаб Національно-
го опору, під час штурму 
Майдану підпалили праців-
ники силових структур.

«Ми намагаємося відновити 
Будинок профспілок таким, 
яким він був до 19 лютого ми-
нулого року. Навіть зберегли 
плитку зовнішнього опоря-
дження з тим, щоб нова бу-
дівля мала той самий вигляд, 
що й раніше, включаючи вежу 
з годинником, вікна, щоб пе-
ребувала в єдиному архітек-
турному ансамблі, який існу-
вав на майдані Незалежності 
та вулиці Хрещатик», – наго-
лосив Василь  Андреєв.

ПЛАТИТИ ЗА ВСЕ І БІЛЬШЕ:  
ЧИ СПРАВЕДЛИВІ 
РЕКОМЕНДАЦІЇ МВФ?
Нещодавно відбувся кру-
глий стіл на актуальну 
для кожного тему: «Пла-
тити за все і більше: чи 
справедливі рекомен-
дації МВФ для пересіч-
ного українця?». Цей 
важливий захід організо-
ваний громадською ор-
ганізацією «Рух за спра-
ведливість» з м. Києва за 
участю представників гро-
мадськості, профспілок, 
науковців і підприємців 
Прикарпаття. 

Так директор Благодійного фонду «Відро-
дження Будинку профспілок», голова Проф-
спілки працівників будівництва і промисло-
вості будівельних матеріалів України Василь 
Андреєв прокоментував у ЗМІ хвилю обу-
рення в Інтернеті, викликану проектом ре-
конструкції Будинку профспілок.

ПЕРШЕ ЗАСІДАННЯ 

Віталій КОПИШ
м. Чернігів

Разом з модераторами 
учасники обговорили 
питання іміджу та ролі 
профорганізацій у сучас-

них соціально-економічних і 
політичних умовах. Цінність 
дискусії полягала в представ-
ленні позиції і бачення як сту-
дентських профспілок, так і 
працюючої молоді. Учасники 

дійшли спільної думки: саме 
зараз для профспілок настав 
час змінювати свою роботу, 
займаючи позицію активного 
захисту прав працівників. Та-
кож необхідно поліпшувати 
профспілковий імідж, створе-
ний ще за радянських часів. 
Молоді профлідери вислови-
ли бажання зустрітися за 1–2 
місяці на наступному засідан-
ні, де обговорити успіхи та не-
вдачі профспілок у створенні 
ефективних комунікацій.

Нещодавно в Чернігівському навчально-
методичному центрі започаткував свою 
роботу дискусійний клуб, який має ста-
ти одним з комунікаційних майданчиків 
для профспілкової молоді регіону. До учас-
ті в дискусії запрошуються представни-
ки як студентської, так і робітничої молоді. 
На першому засіданні були присутні пред-
ставники галузевих профспілок працівників 
освіти і науки, АПК, держустанов і культури.

РОЗПОЧАВ РОБОТУ ДИСКУСІЙНИЙ КЛУБ 
МОЛОДИЙ ПРОФЛІДЕР

ФПУ намагається відновити Будинок 
профспілок так, щоб він перебував у 
єдиному архітектурному ансамблі, 
що існував на майдані Незалежності 
та вулиці Хрещатик до 19 лютого 

2014 року.
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КИЇВ | НОВАЦІЇ

АКТИВІЗУВАТИ ДІЇ НА 
ЗАХИСТ ПРАВ СПІЛЧАН

Члени ради заслухали 
звіт президії Київської 
міськпрофради пра-
цівників ІіМП про ді-

яльність у 2014 році й окрес-
лили основні напрями робо-
ти в поточному році.
Пленум розглянув виконання 
бюджету Київської міськ-
профради працівників ІіМП 
на 2014 рік і затвердив бю-
джет на наступний, прийняв 
рішення про внесок до Фон-
ду профспілкової солідарнос-
ті міського профоб’єднання в 
розмірі 2 грн з кожного члена 
профспілки, виділив кошти 
на цільову допомогу бойо-
вим формуванням у зоні АТО.
Одним з ключових питань 
порядку денного було оздо-
ровлення та відпочинок спіл-
чан, а також дитяче оздоров-
лення у 2015 році.
Відповідно до Програми сі-
мейного відпочинку та Про-
грами дитячого оздоровлення 
на 2014 рік, міськпрофрада 
працівників ІіМП  придбала та 
видала працівникам і членам 
їхніх сімей 118 путівок на за-
гальну суму 495 307 грн, у 
тому числі: в санаторії – 23 пу-
тівки на суму 152 714 грн, у 
ДОТ – 95 путівок на загальну 
суму 342 593 грн, з яких 18 
пільгових (10%) путівок. 
Із 152,7 тис. грн коштів, витра-
чених на санаторно-курортне 
лікування, 84,9 тис. грн виді-
лено за рахунок профспілко-
вих внесків, 20,7 тис. грн – за 
рахунок відрахувань на культ-
масову й оздоровчу роботу, 
47 тис. грн (31% від вартості 
путівок) – кошти працівників.
У зв’язку з припиненням фі-
нансування санаторного ліку-
вання застрахованих праців-
ників за рахунок коштів соц-

страхування гостро постало 
питання оздоровлення пра-
цівників і членів їхніх сімей в 
умовах галопуючого зростан-
ня цін на санаторні послуги.
Щоб мінімізувати втрати сі-
мейного бюджету на санатор-
не лікування, президія міськ-
профради працівників ІіМП 
спільно з позаштатним відді-
лом з питань оздоровлення і 
відпочинку – турфірмою «АТВ-
Тур» (директор – член президії 
міськпрофради працівників 
ІіМП Олександр Ткачук) запро-
понували первинним профор-
ганізаціям оздоровчу програ-
му з пільговими санаторними 
послугами. Цьому передувала 
відповідна підготовча робота. 
За дорученням президії Київ-
ської міської ради профспілки 
працівників інноваційних і ма-
лих підприємств і з відповід-
ними повноваженнями керів-
ництвом турфірми «АТВ-Тур» 
укладені угоди з низкою сана-
торних закладів (санаторій 
«Південний» у Трускавці, сана-
торій «Карпати» в Мукачів-
ському районі на Закарпатті, 
санаторій «Шаян» у Хустсько-
му районі на Закарпатті). За 
умови попередньої оплати, 
ціни на двомісні номери цих 
санаторіїв для членів проф-
спілки будуть незмінними про-
тягом найбільш затребуваних 
місяців (липень – вересень). 
Крім того, міськпрофрада пра-
цівників ІіМП планує закріпити 
за собою по одному стандарт-
ному номеру для направлення 
на лікування членів профспіл-
ки та членів їхніх сімей за спри-
ятливим для них графіком.

Управління організаційно-
інформаційної роботи 

міськпрофради

ЧЕРНІГІВ | ЗВІТИ ТА ВИБОРИ

Постановою конферен-
ції окреслено першо-
чергові завдання щодо 
здійснення захисту 

трудових, соціально-еконо-
міч них прав та інтересів спіл-
чан, збереження розмірів 
оплати праці, соціальних га-
рантій педагогічних, науково-
педагогічних працівників, мо-
лоді, що навчається, працівни-
ків галузі та вдосконалення ді-
яльності організаційних ланок.

Делегати конференції при-
йняли звернення до Верхов-
ної Ради та Кабінету Міністрів 
України щодо недопущення 
прийняття антисоціальних 
нормативно-правових актів. 
Роботу облпрофорганізації 
одноголосно визнано задо-
вільною.
Головою Чернігівської облас-
ної організації профспілки аб-
солютною більшістю голосів 
було обрано Тетяну Матвеєву.

ПРОФОРГАНІЗАЦІЮ 
ОСВІТЯН ОЧОЛИЛА 
ТЕТЯНА МАТВЕЄВА
Відбулася ХІХ звітно-виборна конференція 
Чернігівської обласної організації Профспіл-
ки працівників освіти і науки України. Більше 
100 делегатів з усіх куточків області зібралися 
для того, щоб підбити підсумки діяльності ко-
мітету за останні 5 років, а також обрати ке-
рівні органи обласної організації профспілки.

4 березня на базі Київської дитячо-юнацької 
спортивної школи «Пуща-Водиця» відбувся 
Х пленум Київської міської ради профспіл-
ки працівників інноваційних і малих підпри-
ємств України. 

БУКОВИНА | ПЛЕНУМ

Євген ПАЛИВОДА

Президія облпрофради, 
проаналізувавши стан 
фінансово-еко-
номічного та колдого-

вірного захисту в умовах вій-
ськового конфлікту й погли-

блення фінансово-еконо-
мічної кризи, втрати ринків, 
унаслідок чого скорочується 
виробництво, зростає безро-
біття та заборгованість із за-
робітної плати за одночасно-
го підвищення цін на кому-
нальні послуги і продовольчі 

товари, прийняла рішення 
винести ці вкрай важливі пи-
тання на засідання пленуму. 
Актуальність і масштабність 
цих питань потребувала ґрун-
товної підготовки матеріалів, 
тому попередньо працювала 
робоча група обласної ради 
профспілок, яка оперативно 
обробляла інформацію, що 
надходила від профспілкових 
організацій. Зібрані матеріа-
ли лягли в основу доповіді, з 
якою перед учасниками пле-
нуму виступив голова Черні-
вецької обласної ради проф-
спілок Володимир Шкварков-
ський. Він зосередив увагу 
присутніх на зростаючій ролі 
колдоговорів у забезпеченні 
соціально економічних га-
рантій та збільшенні трудо-
вих доходів найманих праців-
ників, створенні безпечних 
умов праці, встановленні до-
даткових соціальних гарантій, 
розповів про стан профруху, 

його досягнення та плани.
Разом з тим, профспілки Буко-
вини занепокоєні станом ве-
дення соціального діалогу, що 
склався на сьогодні. Як зазна-
чив голова, «влада не завжди 
дослухається до конкретних 
пропозицій соціальних парт-
нерів, тоді як наявні реформа-
торські ініціативи впроваджу-
ються, на наш погляд, надто 
повільно, а прийняті закони 
не завжди містять заходи 
щодо мотивації людини до 
праці». Поряд з аналізом ситу-
ації були висловлені критичні 
зауваження щодо окремих на-
прямів діяльності, а також на-
дані конкретні пропозиції 
щодо виходу з неї.
Пленум розглянув і затвер-
див бюджет Чернівецької 
облпрофради на 2015 рік та 
прийняв рішення щодо 
скликання 25-ї міжспілкової 
конференції профспілок 
Чернівецької області.

У 

Прес-служба Федерації профспілок 
Черкаської обл.

ДБАЮТЬ ПРО ЗДОРОВ’Я 
ПРАЦІВНИКІВ
Нещодавно на Черкащи-
ні відбулося офіційне від-
криття проекту Міжна-
родної організації праці 
««Добровільне і конфі-
денційне консультування і 
тестування на ВІЛ для пра-
цівників». Проект запро-
ваджує Федерація проф-
спілок Черкаської області 
за участю обласного цен-
тру профілактики та бо-
ротьби з ВІЛ/СНІДом і за 
підтримки Об’єднаної про-
грами ООН з ВІЛ/СНІДу 
(ЮНЕЙДС) і Фонду народо-
населення ООН (ФН ООН).

ЧЕРКАЩИНА | ПРЕЗЕНТАЦІЯ

6 березня в залі засідань облпрофради від-
бувся шостий пленум Чернівецької обласної 
ради профспілок під гаслом «Колективний 
договір – основа соціального захисту пра-
цюючих!», на якому розглядалося питання 
«Про хід виконання рішення пленуму обл-
профради від 24 лютого 2012 року «Про за-
вдання профспілкових організацій щодо за-
безпечення соціальних гарантій працюючих 
при укладанні колективних договорів». У за-
сіданні взяли участь представники сторін со-
ціального діалогу регіону, керівники член-
ських організацій.

КОЛЕКТИВНИЙ ДОГОВІР  ОСНОВА СОЦІАЛЬНОГО 
ЗАХИСТУ ТРУДЯЩИХ
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ЦІНОВИЙ ХАОС 

КРАЙНІМ ПРИЗНАЧЕНО 
ДОЛАР

В Україні середні ціни 
реалізації аграрної 

продукції 
сільськогосподарськими 
підприємствами у січні-

лютому 2015-го 
збільшилися на 62% 

порівняно з аналогічним 
періодом 2014 року.

Подорожчання 
продуктів: 
паніка, змова 
чи політика?
В Україні дорожчають харчі. Не лише імпортні, а й 
вітчизняні. Ціни ще більше поповзли догори, коли 
українці почали «змітати» з прилавків продукти, 
намагаючись бодай трохи застрахувати свої гаман-
ці від девальвації гривні. Такого масштабного про-
довольчого ажіотажу країна не знала вже давно. 
Багато хто поюяснює це зростанням курсу валюти, 
девальвацією гривні, панікою населення, спекуля-
ціями роздрібних мереж.
Правда у цьому, звісно, є, однак лише частково. 
«Профспілкові вісті» намагаються з’ясувати, чому 
українцям доводиться переплачувати за продукти 
та що, крім обвалу гривні, спровокувало зростання 
цін та спекуляцію? 
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ШАНС НА ПОРЯТУНОК

Віднедавна усі ціни на продо-
вольчу групу товарів працівни-
ки торговельних мереж вста-
новлюють за 100 грамів, а не за 

1 кілограм, як було раніше. У супер-
маркетах пояснюють, що так зручні-
ше. Для кого? Для покупців? Навряд 
чи. Певно, працівникам торговельних 
мереж трохи соромно, що їм постача-
ють продукти, кілограм яких обхо-
диться пересічному українцеві циф-
рами з двома нулями. 
Для наповнення споживчого кошика 
працюючої людини, у розрахунку на 
місяць, знадобиться не менше 1000 

гривень. Що можна нині купити на ці 
гроші? 775 грамів борошна, 8 буханців 
хліба, 600 грамів макаронних виробів, 
лоток яєць, кілограм риби, 550 грамів 
сала, 400 грамів рису чи гречки… А далі 
– як вистачить фантазії. Та чи може лю-
дина задовольнити свою потребу в їжі, 
не виходячи за рамки вмісту кошика? 
Якщо взяти до уваги, що прожитковий 
мінімум на 2015 рік становить 1176 
гривень, звісно, що не може.  
За даними соціологів, сьогодні укра-
їнці вже почали купувати на 5–10% 
продуктів менше, ніж зазвичай, і від-
давати перевагу дешевшим продук-

там. У березні 2014 року так еконо-
мило 37% населення, у лютому 2015-
го – вже 56%. А на одязі та взутті еко-
номлять майже 57% українців.
Щодо споживчого кошика, то в Украї-
ні він найбідніший. Урядовці роблять 
вигляд, що занепокоєні цією пробле-
мою. Міністр соціальної політики за-
явив, що Кабінет міністрів має намір 
переглянути набір споживчого коши-
ка, «оскільки нинішній уже давно мо-
рально застарів». Напевне, у майбут-
ньому раціон споживчого кошика пи-
сатимуть по-новому – не в кілогра-
мах, а в грамах. 

Та й про таке поняття, як пристойний 
споживчий кошик чиновники воліють 
не згадувати. Ще наприкінці 2014 
року його вартість була на 600 грн 
вища за прожитковий мінімум. У 
грудні 2014 року споживчий кошик 
одного дорослого українця зі скром-
ним, навіть мізерним набором, обхо-
дився щонайменше у 1800 гривень. 
Але ж тоді ще були більш-менш ста-
більні ціни. А що тепер? Спроби об-
рахувати вартість споживчого кошика 
для реальної сім’ї з чотирьох осіб,  
де працює лише одна людина, за-
кінчилися шоком. 

Зростання цін підстьобнуло 
інфляцію, яка, за інформацією 

Держстату, в лютому ц. р. приско-
рилася до 5,3% (порівняно із 
січневими 3,1%) і до 34,5% – 

порівняно з показником річної 
давнини.

Індекс спо-
живчих цін 
по Україні за 
лютий 2015 
року стано-
вить 105,3%

СПОЖИВЧИЙ КОШИК ВИМІРЮЄТЬСЯ ГРАМАМИ
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ГЕРРІТ ВАН ДЕ КАМП, ПРЕЗИДЕНТ 
ЄВРОПЕЙСЬКОЇ ПОЛІЦЕЙСЬКОЇ СПІЛКИ: 
МИ БУДЕМО ПРОСИТИ ПРО 

ФІНАНСУВАННЯ ВПРОВАДЖЕННЯ 
РЕФОРМ В УКРАЇНІ
11 березня в інформаційній агенції УНІАН від-
булася прес-конференція за участю члена ради 
Платформи громадянського суспільства Україна–
ЄС, голови профспілкового об’єднання «Єдність» 
Анатолія Онищука та президента Європейської 
поліцейської спілки Герріта ван де Кампа. Обго-
ворювалися шляхи реформування системи МВС 
України відповідно до європейських поліцей-
ських стандартів, реалізація міжнародних про-
грам, спрямованих на лікування та реабілітацію 
потерпілих в АТО та їхніх родин, а також надання 
допомоги підрозділам, що задіяні в бойових діях 
на сході України.

СЕМІНАР ТРЕНІНГРЕФОРМА

ЯК ПОВІДОМЛЯЄ 
ІНФОРМАЦІЙНО
АНАЛІТИЧНИЙ 
ЦЕНТР ФПУ ТА ДЕ

ПАРТАМЕНТ ВИРОБНИЧОЇ 
ПОЛІТИКИ ТА КОЛЕКТИВ
НО ДОГОВІРНОГО РЕГУЛЮ
ВАННЯ АПАРАТУ ФПУ, семі-
нар організували Федерація 
профспілок України, Проф-
спілка працівників АПК та Ре-
гіональне представництво 
Фонду ім. Фрідріха Еберта в 
Україні та Білорусі, а відбува-
ється він у рамках домовле-
ностей ФПУ з Фондом ім. Фрі-
дріха Еберта. Профспілкові 
активісти вивчали тему «Ко-
лективно-договірне регулю-
вання як основа справедливо-
го економічного і соціального 
порядку». Модераторами за-
ходу виступили Віталій Копиш 
та Володимир Ковальчук.
Учасники семінару – пред-
ставники профспілок праців-
ників АПК, культури, соціаль-
ної сфери, державних уста-
нов, оборонної промисло-
вості, енергетики та електро-
технічної промисловості, на-
фтової і газової промисловос-
ті, газових господарств, атом-
ної енергетики, радіоелек-
троніки, машинобудування 
та металообробки, вироб-
ничників і підприємців, ма-
шино- та приладобудівників. 
Крім того, у семінарі взяли 
участь представники профко-
мів первинних профспілкових 
організацій «ДТЕК «Придні-
провська ТЕС», ПАТ «Суми-
хімпром», «Головдерж енерго-
нагляд» ДП НЕК «Укр енерго», 
Концерну «Міські теплові ме-
режі м. Запоріжжя», Микола-
ївської та Запорізької обл-
профрад, Федерації профспі-
лок Хмельницької області.
Перший заступник голови СПО 
об’єднань профспілок, заступ-
ник Голови ФПУ Сергій Конд-
рюк акцентував увагу на важ-
ливості участі профспілкового 
активу в переговорному проце-
сі з питань укладення та вико-
нання колективних договорів. 
Він розповів присутнім про со-
ціально-еконо міч ну ситуацію в 
Україні й особливу увагу зосе-
редив на нинішньому антисоці-
альному наступі уряду на кон-

ституційні, соціальні та трудові 
права людини праці. Адже спо-
стерігається ганебне заморо-
ження зарплат і пенсій, нечува-
не досі зростання заборгова-
ності із виплати зарплат, поси-
лення податкового тиску на 
працівників. Не соромно уряду 
й обмежувати розмір пенсій 
працюючих пенсіонерів.
Сергій Кондрюк зазначив, що 
профспілки в жодному разі не 
стоятимуть осторонь. Так, ФПУ, 
її членські організації провели 
Всеукраїнський форум проф-
спілок, організували масові ак-
ції протесту під стінами Верхо-
вної Ради, Кабміну. Не доче-
кавшись від уряду ані відпові-
ді, ані вжиття відповідних за-
ходів, профспілки шукатимуть 
нові форми забезпечення 
соціально-еконо мічного захис-
ту людини праці. Для вирішен-
ня цих проблем, за словами 
заступника Голови ФПУ, вели-
чезне значення мають перего-
вори – від обміну думками 
щодо конкретних пунктів ко-
лективного договору до диску-
сій навколо Генугоди.
На завершення виступу Сер-
гій Кондрюк сказав: «Нашій 
державі необхідна не просто 
стабільність, а позитивна ста-
більність у трудовій сфері, 
яка, крім того, незмінно роз-
вивається. А це можуть і по-
винні зробити профспілки. 
Україна приречена на процві-
тання. Це процвітання мож-
ливе з нами чи без нас, але з 
нами, профспілками, це ста-
неться набагато швидше».
Під час семінару учасники 
взяли участь у багатьох дис-
кусіях. Серед тем, що викли-
кали гостре й цікаве обгово-
рення, зокрема, такі: «Що 
таке колективний договір? 
Значення колективних дого-
ворів і угод», «Практика укла-
дання колективних договорів 
в Україні», «Переговори як 
форма соціального діалогу», 
«Формування команди для 
переговорів», «Прийняття рі-
шень у процесі переговорів».
Крім того, під час семінару від-
булися презентації, ділові ігри, 
його учасники працювали в 
групах із актуальних питань 
колдоговірного регулювання.

ПРОФСПІЛКОВІ 
ПЕРЕГОВІРНИКИ:  
ЩОБ ЕФЕКТИВНО ДІЯТИ, 
ТРЕБА ЗНАТИ  ЯК
Колективні переговори мають неабияке зна-
чення у житті профспілки. І багато залежить 
тут не лише від активної позиції тих, хто за-
хищає права та інтереси працівників, а й від 
того, наскільки ефективно вони здатні це ро-
бити. Саме на цьому наголошували учасни-
ки першого модуля «Значення колективних 
переговорів у житті профспілки» семінару-
тренінгу «Школа профспілкових переговірни-
ків», який розпочав роботу 23 березня.

ОГОЛОШЕННЯ

Фото Кирила ЛАТИШЕВА

Підприємство «Курорт» – ДП ЗАТ «Укрпрофоздоровниця» по-
відомляє про припинення Дочірнього підприємства «Підпри-
ємство «Курорт» Закритого акціонерного товариства 
лікувально-оздоровчих закладів профспілок України 
«Укрпроф оздоровниця» шляхом перетворення у Товариство з 
обмеженою відповідальністю «Підприємство «Курорт».
Претензії кредиторів приймаються протягом двох місяців із 
дня опублікування.

Олена ОВЕРЧУК
«ПВ»

А
АНАТОЛІЙ 
 ОНИЩУК,  
ЧЛЕН РАДИ 
ПЛАТФОРМИ 
ГРОМАДЯН
СЬКОГО 
 СУСПІЛЬСТВА 
УКРАЇНА ЄС, 
 ГОЛОВА ПРОФ
СПІЛКОВОГО 
ОБ’ЄДНАННЯ 
ЄДНІСТЬ :

«Ми повинні по-
чати із себе, по-
винні виховати 
високий рівень 
правової культу-
ри як у суспіль-
стві, так і в пер-
соналу будь-якої 
системи. Повага 
до Закону – най-
головніше. Без 
цього не може 
бути жодних 
змін».

38 
УЧАСНИ
КІВ АТО 
ПРОЙШЛИ 

 РЕАБІЛІТАЦІЮ 
У КРАЇНАХ 

 ЄВРОПИ МИ
НУЛОГО РОКУ 
ЗА СПРИЯННЯ 
ТА ДОПОМОГИ 

ЄВРОПЕЙ
СЬКОЇ ПОЛІ
ЦЕЙСЬКОЇ 
СПІЛЬНОТИ
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ВШАНУВАННЯ

ПЕРЕМОГА

Сергій БАРАНЧИКОВ
Закарпатська обл.

За безпосередньої участі 
Василя Магарити у За-
карпатті було створено 
санаторно-курорт ний і 

туристсько-екскурсій ний комп-
лекси профспілок: побудовано 
нові санаторії, турбази, сана-
торії-профілак то рії. Ефективно 
вирішувалися питання розши-
рення сфери праці, забезпе-
чення зайнятості населення, 
соціального захисту працюю-
чих, організації культурно-ма-
сової роботи серед спілчан 
тощо. Багатьом профспілко-
вим колективам художньої са-
модіяльності було присвоєно 
звання «народних». 
За вагомий особистий внесок 

у розвиток профспілкового 
руху та у зв’язку із 70-річчям 
Першого з’їзду профспілок 
Закарпаття за поданням обл-
профради Василя Магариту 
нагороджено нагрудним зна-
ком ФПУ «Профспілкова від-
знака». Привітати найстарі-
шого ветерана профруху до 
нього додому завітав голова 
Закарпатської облпрофради 
Іван Король, який і вручив 
нагороду ФПУ. 

Марія ІВАНОВА
м. Кіровоград

Звісно, далеко не всі проф-
лідери здатні вступити у 
двобій із керівником. Го-
лова обкому профспілки 

автомобілістів і шляховиків 
Людмила Попова – справжній 
боєць, вона не могла спокійно 
спостерігати за неправомірни-
ми діями начальника та вірити 
його пустим обіцянкам, тож 
сміливо та рішуче стала на за-
хист інтересів працівників. 
У чому полягали порушення? 
У затримках виплати зарплати 
– єдиного джерела існування 
людей. Навіть за наявності ко-
штів не завжди здійснювалися 
першочергові платежі. Хроніч-
ним стало неперерахування 
членських профвнесків. Це ті 
гроші, які вже утримані із зар-
плати кожного працюючого, 
тож посягати на них ніхто не 
має права. Такий вчинок мож-
на порівняти хіба що з при-
власненням чужого майна. 
Офіційною мовою – неперера-
хування профвнесків перешко-
джає законній діяльності проф-
організацій. Більше того, пре-
зидія звинуватила керівника у 
втручанні в діяльність проф-

спілки (підбурювання праців-
ників до виходу з профспілки). 
Спершу Людмила Попова ві-
рила словам начальника, який 
обіцяв погасити заборгова-
ність із профвнесків. Восени 
2014 року навіть була укладе-
на угода про її погашення, а це 
майже 344 тис. грн, яка так і не 
була виконана у повному об-
сязі. Терпець, як кажуть, урвав-
ся, і президія об’єднаної проф -
організації ухвалила рішення 
про звернення до ПАТ «ДАК 
«Автомобільні дороги Украї-
ни» з вимогою про розірвання 
трудового контракту з в. о. ди-
ректора ДП «Кіровоградський 
облавтодор» та звільнення 
його із займаної посади. 
Тим часом свої претензії до 
керівника облавтодору вису-
вали і в облдержадміністра-
ції – щодо боргів із зарплати. 
Тож погляди соцпартнерів 
стосовно керівника облавто-
дору збіглися. Сьогодні до-
чірнє підприємство очолює 
професіонал із соціальною 
душею, який у нормальне 
русло спрямовує взаємини з 
обкомом профспілки. Нелег-
ка спадщина йому дісталася, 
але за бажання можна ситуа-
цію виправити на користь 
трудового колективу.

НАГОРОДА  НАЙСТАРІШОМУ 
ПРОФСПІЛКОВЦЮ

КЕРІВНИКОВІ ВКАЗАЛИ НА ДВЕРІ

Нещодавно ветерану профспілкового руху За-
карпаття Василю Івановичу Магариті виповнив-
ся 91(!) рік. Він брав активну участь у діяльності 
профспілок нашого краю після І з’їзду профе-
сійних спілок Закарпатської України, який від-
бувся 21 січня 1945 року, з 1959 по 1970 рік 
працював головою обласної ради профспілок.

Докорів на адресу профспілок можна почу-
ти чимало: безголосі, безсилі, невпливові… 
Можу навести приклад, який розвіє подібні 
чорні епітети. Президія об’єднаної обласної 
організації профспілки працівників автомо-
більного транспорту і шляхового господарства 
домоглася звільнення з посади (уже колиш-
нього) в. о. директора ДП «Кіровоградський 
облавтодор» за систематичні порушення ЗУ 
«Про професійні спілки, їх права та гарантії ді-
яльності», Кодексу законів про працю України 
та положень колективного договору. 

Ігор МАРШАЛОК
м. Львів

З

ЗУСТРІЧ  
ІЗ ГОЛОВОЮ 
ЛЬВІВСЬКОЇ ОДА
У залі Об’єднання профспілок Львів-
щини профактив області зустрів-
ся з головою Львівської обл держ-
адміністрації Олегом Синюткою. 
Відкриваючи зібрання, голова ОПЛ 
Роман Дацько зауважив, що проф-
спілки як наймасовіша громадська 
організація тримають руку на пуль-
сі подій, що відбуваються в облас-
ті та державі. Профспілки розуміють, 
що країна нині переживає не най-
кращі часи, адже військові дії на схо-
ді не тільки потребують коштів, а й 
спільних дій – влади, роботодавців 
та профспілок.

СОЦІАЛЬНИЙ ДІАЛОГ

Актуальною є потреба забезпечення більш тісної 
співпраці з облдержадміністрацією, надто у 

питанні соціально-економічного захисту людини 
праці. Тим часом профспілки тільки-но напрацю-
ють свої пропозиції, щойно спостерігаються па-
ростки до діалогу, як на Львівщині – чергове 

звільнення голови ОДА.
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НА УТРИМАННІ

ОГОЛОШЕННЯ

ЯКЩО БАТЬКО ВИХОВУЄ ДІТЕЙ САМОСТІЙНО

ГУМВС України в м. Києві оголошено конкурс на заміщення 
вакантної посади заступника начальника управління фінан-
сового забезпечення та бухгалтерського обліку – начальни-
ка відділу бухгалтерського обліку та звітності.
Освіта вища економічна, досвід роботи на керівних посадах.
Телефон для довідок: (044) 271-67-67.

ГУМВС України в м. Києві оголошено конкурс на заміщення 
вакантної посади провідного спеціаліста відділу забезпе-
чення соціальних виплат управління фінансового забезпе-
чення та бухгалтерського обліку.
Освіта вища економічна, досвід роботи.
Телефон для довідок: (044) 271-67-67.

ПОДАЄМО ДОКУМЕНТИ

ПІДСТАВИ

УТОЧНЕННЯ

ЧИ ПРИПИНЯТИ 
РОБОТУ ДЛЯ 
ОФОРМЛЕННЯ ПЕНСІЇ?

ЯК ЗВІЛЬНИТИСЯ  
З КОНТРАКТНОЇ 
ВІЙСЬКОВОЇ СЛУЖБИ?

? Які категорії грома-
дян мають право на 
відстрочку від при-
зову, і хто видає та 

оформляє такі документи?

ВІЙСЬКОВИЙ ОБОВ’ЯЗОК

ВІДСТРОЧКА ВІД ПРИЗОВУ:  
ХТО МАЄ ПРАВО НА ЇЇ ОТРИМАННЯ

Відповідно до чинного законодавства для окремих 
категорій громадян України передбачено відстрочку від 

призову до військових зобов’язань.

? Чи потрібно звільнятися з робо-
ти для того, щоб подати доку-
менти на пільгову пенсію по ін-
валідності?

? За яких підстав військовослуж-
бовець (контрактник) може 
звільнитися із служби,  якщо в 
нього вже закінчився контракт, 

а новий ще не підписаний?

? Чоловік самостійно вихо-
вує двох синів семи та 
трьох років. З ма тір’ю, 
яка відбуває покарання у 

виправній установі та позбав-
лена батьківських прав, батько 
дитини розлучений. Якими до-
кументами можна підтверди-
ти військ комату факт утриман-
ня батьком малолітніх дітей?

У матеріалі «Якщо профком не дає згоди на звіль-
нення» ПВ № 10 у реченні «Подання власника або 
його представника на звільнення працівника роз-
глядається профкомом у його особистій присут-
ності, у п’ятиденний строк», було допущено неточ-
ність. Правильно: «у п’ятнадцятиденний строк».
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Кирило ЛАТИШЕВ, ПВ
Фото автора 

Ч

Суботник
 Допоки діти збиралися та готувалися до прибирання, у зеленбудівців та волонтерів кипить робота

Перед прибиранням

Тут, здається, чимало роботи…

Прибирання – весела справа

Тут тобі й рукавички, і пакети для сміття дадуть

Назбирали трохи сміття Хлопчаки радіють: про фото на згадку із самим Кличком навіть не мріяли...

План території. Кожен знає свою ділянку
Лопат і грабель вистачить на всіх

Усіх охочих запрошують до прибирання
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Тетяна МОРГУН
спеціально для «ПВ»

19 

ПОСТАТІ | МАКСИМ РИЛЬСЬКИЙ. ВЕЛИКИЙ, ЩЕ БІЛЬШИЙ

ДОЛІ ПЕРЕКЛАДУ

«Чим більший поет, тим глибші корені його 
творчості».   Максим Рильський

Видатний ліричний тенор Іван Семенович Коз-
ловський народився 24 березня 1900 року в 
селі Мар’янівка на Київщині. Із семи років спі-
вав у хорі Михайлівського монастиря в Києві, 
де його помітив і благословив сам Олександр 
Кошиць. У 1920 році І. Козловський закінчив 
вокальне відділення Київського музично-
драматичного інституту; співав на українських 

сценах, а 1926 року був запрошений до мос-
ковського Большого театру, де блискуче дебю-
тував у ролі Альфреда («Травіата» Дж. Верді). 
Іван Козловський мав унікальної краси срібляс-
тий голос, що звучав завжди чисто й дзвінко, 
без напруження, вокальна техніка співака була 
довершеною, а його співоче дихання здавалося 
нескінченним і стало мало не легендою. 

У джерелах трапляються визначення маестро 
як «російського співака». Це далеко не так. Ва-
гому, значну частину репертуару геніального 
співака становила саме українська музика: опе-
ри, народні пісні, колядки, котрі він виконував 
неперевершено! Інша річ, що сипалися забо-
рони... Навіть у Києві, коли І. Козловський при-
їхав наприкінці 60-х на відкриття київського 

будинку-музею Максима Рильського, йому за-
боронили(!) співати «Ой, у полі криниченька». 
Та попри те, Іван Семенович завжди лишався 
справжнім українцем-патріотом, постійно під-
тримував якнайтісніші зв’язки з українськими 
митцями, найближчим його другом був Мак-
сим Рильський. А в московській квартирі Коз-
ловського завжди лунала українська мова. 
До Мар’янівки приїздив майже щороку, казав, 
що мріє саме тут знайти вічний спочинок (хоча 
похований на Новодівичому цвинтарі в Мо-

скві). На початку 70-х років минулого століття 
співак власним коштом заснував у рідному 
селі музичну школу, придбав два роялі, по-
вний комплект інструментів для духового та 
симфонічного оркестрів. Сам добирав викла-
дачів, а з хором мар’янівських школярів вели-
кий співак відпрацював не один концерт у Ки-
єві, Каневі, Черкасах, Москві та інших містах. 
Тепер у Мар’янівці, в хаті, де народився Іван 
Козловський, відкрито його меморіальний 
музей (ebk.net.ua).

ЩЕ РАЗ ПРО МАРКЕТИНГ 
УКРАЇНСЬКОЇ

Його переклади – вірту-
озні, досконалі. Пере-
читайте, хоча б, «Євге-
нія Онєгіна», самі пере-

конаєтесь. І до слова, академік 
Олександр Білецький у ґрун-
товній статті «Творчість Макси-
ма Рильського» звертає осо-
бливу увагу читача на його пе-
реклади з російської (багатьма 
це сприймається іронічно: на-
чебто українці не можуть чита-
ти такі твори в оригіналі!). На 
переконання Білецького, 

«М. Т. Рильському належить 
заслуга і теоретичного, і прак-
тичного руйнування цих, мало 
не вікових, передсудів. Ще в 
1938 році, працюючи над влас-
ними перекладами Пушкіна і 
редагуючи переклади інших 
авторів, він писав: «Українські 
переклади Пушкіна – конче по-
трібні. Це, по-перше, спосіб на-
близити пушкінську спадщину 
до широких мас нашого наро-
ду, які думають і говорять 
українською мовою, отже, зна-

чить, переклади є трампліном 
до дальшого ознайомлення з 
творчістю Пушкіна в оригіналі; 
а по-друге, який це прекрас-
ний спосіб вигострити свою 
мовну зброю, піднести україн-
ську мовну культуру на вищий 
щабель розвитку! Переклади 
Пушкіна на українську мову 
збагачують, отже, українську 
мову, українську поезію, літе-
ратуру взагалі». 
Зрештою, хто знає історію ро-
мантичного знайомства Риль-

ського з Катериною Очкурен-
ко, викрадення ним коханої 
жінки, одруження й вічної, до 
кінця життя, любові до неї, той 
розуміє, що ні витончений 
аристократизм, ні творчі амбі-
ції, ані примхи Музи не в змозі 
перешкодити справжньому чо-
ловікові лишатися чоловіком – 
щирим і зухвалим одчайду-
хом! До речі, Муза, як відомо, 
дарує крила, а не віднімає їх. 
У  тому числі – й крила щастя 
людського.

ЛИЦАР СЛОВА, ДУМКИ, ДІЇ

ВЕЛИКИЙ УКРАЇНЕЦЬ ІВАН КОЗЛОВСЬКИЙ

Тетяна МОРГУН
спеціально для «ПВ» 

Цьогоріч, якраз напере-
додні 120-річчя з дня 
народження видатно-
го українського поета, 

перекладача й науковця Мак-
сима Рильського, визначено 
володаря Премії Кабінету Мі-
ністрів України ім. М. Риль-
ського. Її щороку вручають 
майстрам красного письмен-
ства за переклад на українську творів видатних зарубіж-
них авторів або переклад творів українських класиків чи 
сучасних авторів на інші мови. Нині серед чотирьох гід-
них кандидатів переможцем став відомий український 
вчений, доктор фізико-математичних наук, автор майже 
150 наукових праць з фізики, відомий громадський діяч, 
ґрунтовний культурознавець Максим Стріха – за пере-
клад з італійської поеми Данте Аліґ’єрі «Божественна 
комедія. Пекло». Книга також отримала італійську від-
знаку «Дантівський лавр». У докладній передмові міс-
тяться, зокрема, міркування автора про вплив «Боже-
ственної комедії» на розвиток української літератури. 
Й ці думки Максима Стріхи, очевидно, цілком корелю-
ють з позицією патрона премії, Максима Рильського, 
стосовно впливу на вітчизняний лінгвістично-культурний 
простір високопрофесійного перекладу з іноземної 
мови. Слід сказати, що Максим Стріха – взагалі боєць! 
Ще в пам’яті, зокрема, як активно й переконливо він об-
стоював у ЗМІ необхідність співати на українській опер-
ній сцені українською мовою. У даному разі вченого 
турбує подальша доля перекладу – і як власне творчого 
продукту, і як «золотого містка» міжнародного взаємо-
розуміння, і як запоруки доленосного піднесення за-
гального культурного рівня українців. Цитую: «Мені це 
прикро констатувати, але ми, перекладачі, ті, хто дослі-
джує переклад, ті, хто цей переклад споживає, знову 
опинилися на передовій лінії боротьби за майбутнє того 
проекту, який називається цивілізована європейська мо-
дерна Україна. Майбутнє цієї боротьби поки ще якоюсь 
мірою залежить від усіх нас, від наших зусиль, і насам-
перед професійних. Й тому ми як ніколи зобов’язані за-
раз бути професійними. Колись, 25 років тому, я був 
єдиним в Інституті напівпровідників, хто доповідав по-
українському на семінарах. Це не сприймалося вороже, 
це сприймалося радше як дивацтво. Ніхто нічого не за-
бороняв, але це накладало на мене колосальну відпові-
дальність. Оскільки я був один, я мусив робити блискучі 
доповіді, бо інакше українська мова асоціювалася б з 
професійною неспроможністю. Відтак кожен з нас, пра-
цюючи на ниві нашої культури, зобов’язаний давати 
блискучий фаховий результат, бо в умовах доступності 
російського культурного продукту продукування неякіс-
ного українського, безумовно, лишень ллє воду на млин 
тих, хто каже: а зачєм ето всьо надо?» (usw.com.ua).

КРИЛА ЩАСТЯ: ЛЮБОВ, 
КРАСА, ВОЛЯ
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ВЕРНЯЄВ ПРОДОВЖУЄ ПЕРЕМОЖНУ ХОДУ
Не встигли ми сповна насолодитись попереднім тріумфом Олега Верняєва, який нещодавно впер-
ше в історії української спортивної гімнастики став володарем Кубка світу у багатоборстві, як 

спортсмен продовжив свою переможну ходу на турнірі в німецькому Котбусі. 21-річний ки-
янин на Turnier der Meister World Challenge Cup–2015 здобув три медалі, дві з яких – 
найвищого ґатунку.
Чемпіон світу у вправах на паралельних брусах беззаперечно довів свою перевагу в 
цій дисципліні і на турнірі у Котбусі, здобувши у підсумку 16,250 бала й залишивши 
позаду колумбійця Хоссімара Кальво (15,725) і голландця Епке Зондерланда 
(15,650). Також Верняев не знав рівних у вправі на гімнастичному коні (15,550), ви-
передивши бельгійця Дона-Донні Трюйенса (15,400) та француза Сіріля Томазон-
на (15,200). Крім того, в опорному стрибку українець із результатом 15,012 бала 
виграв «срібло», пропустивши поперед себе лише японця Кендзо Сіраї (15,100).

УКРАЇНЦІ ПРОБІЖАТЬ 
ЄВРОПОЮ

НА ВЕРШИНІ 
КРАЩИХ РАПІРИСТІВ 

 РОКІРОВКА
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Стартував забіг на цен-
тральній площі країни – 
столичному Майдані Не-
залежності. За три етапи 
пробігу команда у складі 
Івана Артеменка, Наталії 
Мартіашвілі, Віктора Ма-
зярчука, Павла Степанен-
ка, Романа Жоріна, Олек-
сія Кононенка, Слави Ла-
зюти, Ігоря Новікова, Ксе-
нії Джуган, Геннадія Куз-
нєцова, Сергія Попова та 
Дмитра Бабенка розра-
ховує відвідати 42 столи-
ці Європи, принагідно 

здолавши відстань 
близько 18 тис. кіло-
метрів.
Акція розпочалася сим-
волічним дитячим забі-
гом на 500 м, учасників 
якого вітала група під-
тримки у складі міністра 
молоді та спорту Ігоря 
Жданова, голови Спор-
тивного комітету України 
Іллі Шевляка, відомих 
українських спортсменів, 
переможців та призерів 
олімпійських ігор і світо-
вих першостей. 

До півфінальних двобоїв 
прогнозовано дісталася 
четвірка найвправніших 
рапіристів країни. У бо-
ротьбі за право зустрітися 
у вирішальному двобої 
львів’янин Клод Юнес 
здобув перемогу над сво-
їм земляком Ростиславом 
Герциком (15:13), а у про-
тиборстві двох киян Ан-
дрій Погребняк не зали-
шив шансів Володимиру 
Колтигу (15: 9).
Таким чином, у фіналі, як 
і рік тому, зустрілися Ан-
дрій Погребняк і Клод 
Юнес. Та на відміну від 
попереднього турніру 

цьогоріч вікторію святку-
вав киянин, який у на-
пруженому двобої взяв 
гору над опонентом з ра-
хунком 15:13. 

Володимир ПОЛЄТАЄВ
спеціально для «ПВ»

У Ханти-Мансійську найкращий ре-
зультат з-посеред українців проде-
монструвала Валя Семеренко, яка 
здобула шосте місце у персьюті. 

Утім, більше ми розраховували на її успіх 
у мас-стартах, де Валя мала шанс здобути 
Малий глобус. Від німкені Франціски 
Пройсс у заліковій таблиці її відділяло 

лише одне очко, та наша співвітчизниця 
фінішувала позаду своєї конкурентки, тож 
нагорода дісталась німецькій біатлоністці. 
Утім, навряд чи можна назвати цей сезон 
невдалим для Валі, в активі якої оберем-
ки нагород з етапів Кубка світу і «золото» 
у мас-старті з «бронзою» у спринтерській 
гонці світового чемпіонату в Контіолахті. 
Тим часом без кришталевого приза збірна 
України не лишилась – уперше за останні 
13 років. В індивідуальних гонках Малий 
кришталевий глобус завоював Сергій Се-

менов – вперше в історії вітчизняного чо-
ловічого біатлону. В активі нашого співвіт-
чизника срібні та бронзові подіуми в інди-
відуальних гонках.
Відзначимо ще одну індивідуальну від-
знаку наших стріляючих лижників – Між-
народна федерація біатлону кращим но-
вачком сезону визнала нашого Артема 
 Тищенка.
Щодо командних виступів, то українська 
жіноча збірна здобула п’яте місце в Кубку 
націй, відтак зберегла максимальну квоту 
стартових місць на наступний сезон, тобто 
Україна зможе заявити шість спортсме-
нок. У поточному сезоні найвищими ре-
зультатами жіночої естафети можна на-
звати «золото» континентальної першості 
в естонському Отепяя та «бронзу» на ета-
пі Кубка світу в італійському Антхольці. 
Утім, нагадаємо, що наші дівчата часто ви-
ступали експериментальним складом, 
оскільки з різних причин пропускали цей 
сезон Віта Самеренко та Олена Підгрушна, 
почасти Юлія Джима.  
Чоловіча збірна України в Кубку націй се-
зон завершила на сьомій підсумковій схо-
динці. Найвищі досягнення представників 
сильної статі в естафетних виступах – 
«срібло» на чемпіонаті Європи в Естонії та 
п’яте місце у німецькому Обергофі.

У річницю підписання договору про 
асоціацію з Європейським Союзом 
21 березня в Києві стартував Забіг 
миру, в рамках якого 12 наших спів-
вітчизників вирушили у бігову подо-
рож Європою.

Минулими вихідними у столиці тривав 
турнір найсильніших вітчизняних май-
стрів фехтування на рапірах серед чо-
ловіків, переможцем якого став госпо-
дар змагань Андрій Погребняк. 

Минулими вихідними 
у російському Ханти-
Мансійську фінішував 
останній етап біатлон-
ного Кубка світу сезо-
ну 2014/15 років. Вітчиз-
няні стріляючі лижники 
повернулися зі столиці 
Югри без нагород, але 
в цілому минулий сезон 
підтвердив, що біатлон 
залишається зимовим 
спортом № 1 в Україні. 

Сергій БАРАНЧИКОВ
спеціально для «ПВ»

Н

Медики Закарпаття особистим прикладом 
пропагують здоровий спосіб життя, беру-
чи активну участь у масових спортивних 
заходах, а в цьому їм допомагає облас-
на рада ФСТ «Спартак». Справжнім святом 
спорту та здоров’я стали галузеві змагання 
з гірськолижного спорту серед працівни-
ків закладів та установ охорони здоров’я 
і санаторно-курортних закладів краю, які 
відбулися на гірськолижній трасі в с. По-
ляна Свалявського району. За перемогу на 
трасах змагалися близько 70 спортсменів 
у  складі 25 команд.

коротко

ІЗ ЗОЛОТОМ ЧС І МАЛИМ ХРУСТАЛЬНИМ КУБКОМ

ДИТЯЧІ ЛІКАРІ  НАЙВПРАВНІШІ 
ЛИЖНИКИ 

Фото: dsmsu.gov.ua

Валентина Семеренко з медалями світового чемпіонату 
та Сергій Семенов з Малим кришталевим глобусом

Фото: Андрій ІВАНОВ, biathlon.com.ua

Команди-учасниці змагань

Нагорода за перше місце діста-
лася команді обласної дитячої 
лікарні
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 СКАНВОРД

Відповіді на сканворд, надрукований у № 10
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».

Розгадавши сканворд і вписавши букви в клі-
тинки, виріжте його по червоній рамці та наді-
шліть нам на адресу: «Профспілкові вісті», 
бульвар Дружби народів, 5, м. Київ, 01042  
або profvisti@ukr.net. 
Усіх, хто правильно розгадав сканворд і першим 
надіслав відповідь, чекає винагорода – піврічна 
передплата на газету «Профспілкові вісті».
ВІТАЄМО Михайлівську районну профорганізацію 
працівників держустанов Запорізької обл., яка 
надіслала правильно розгаданий сканворд у № 10.   
До уваги переможців конкурсу! Щоб отримати 
піврічну передплату на газету «Профспілкові ві-
сті», необхідно подати до редакції копію іден-
тифікаційного коду, а також вказати  домашню 
адресу й поштовий індекс.

КОЧУБЕЇВСЬКІ ДУБИ ПОЛТАВЩИНА
Велетенські дуби, на які натрапляють подорожні біля селища Диканька, просто 
приголомшують. Їх вік подекуди сягає 800 років, діаметр стовбурів могутніх дерев 
– від 1,5 до 1,8 м, висота 20–22 м.
Мальовнича природа оспіваної Пушкіним та Гоголем всесвітньовідомої Диканьки 
незмінно приваблює сюди численних гостей. І усіх завжди зачаровують дерева-
велетні. Хто не пам’ятає рядків О. С. Пушкіна з поеми «Полтава»:

В Диканьці вартою стоять
Дуби, розрісшися крислато,
Про друзів, посланих на страту,
Вони нащадкам гомонять… 

ОВЕН
У першій по-
ловині тиж-

ня варто вирішити 
важливі фінансові 
питання. Намагай-
теся врахувати до-
свід минулих поми-
лок, аби не потра-
пити у халепу.

ТЕЛЕЦЬ
Для здій-
снення за-

думів потрібно ста-
вити перед собою 
реальні цілі й уника-
ти незрозумілих си-
туацій. Утримайтеся 
від різких кроків.

БЛИЗНЮКИ
Всі омріяні 
плани по-

ступово реалізують-
ся. Сміливо ризи-
куйте. Удача супро-
воджуватиме нові 
починання, а друзі 
підставлять своє 
плече у разі чого.

РАК
Час вирі-
шити, чи 

відновлювати розі-
рвані стосунки, чи 
нарешті відпустити 
минуле і не бояти-
ся нового кохання. 
Сміливо дивіться у 
майбутнє.

ЛЕВ
Завдяки ак-
тивності та 

ініціативі зможете 
досягти неабияких 
успіхів на роботі. 
Тільки не діліться 
своїми планами з 
колегами, адже за-
здрість здатна за-
вдати шкоди.

ДІВА
Тиждень по-
дарує від-

чуття внутрішньої 
свободи. Саме за-
раз ви найближче 
до омріяної мети, 
до неї рукою пода-
ти. Не озирайтеся у 
минуле.

ТЕРЕЗИ
Більше не-
можливо 

відкладати вирішен-
ня проблем у сто-
сунках із близькими. 
Наважуйтеся, не за-
тягуйте, бо роз в’язка 
може виявитися не-
поправною.   

СКОРПІОН
Нові ідеї та 
задуми спо-

нукатимуть до ак-
тивної діяльності. 
Все можливо зроби-
ти, тільки не вагай-
теся. Впевнено ди-
віться у майбутнє. 

СТРІЛЕЦЬ
Перед свя-
тами слід 

нарешті завершити 
всі довгограючі 
справи. Займіться 
домашніми питан-
нями, запросіть 
друзів у гості, та й у 
кінотеатрі фільм ди-
витися цікавіше.

КОЗЕРІГ
Не варто 
переноси-

ти домашні про-
блеми на роботу. 
Постарайтеся не 
втручатися в чужі 
справи: нехай самі 
розберуться, бо за-
лишитеся винними. 

ВОДОЛІЙ
Можете 
отримати 

привабливу пропо-
зицію, яка внесе у 
ваше життя пози-
тивні зміни. Будьте 
рішучими і не бій-
теся змін – у вас 
все вийде.

РИБИ
Дотримуй-
теся ба-

лансу між фізични-
ми та розумовими 
навантаженнями, 
бо зараз не час ви-
трачати кошти і час 
на неприємності зі 
здоров’ям. 

30 березня – 5 квітня

ГОРОСКОП

Науковці з Данії дійшли висновку, що ресвератрол, який міститься у винограді, 
має цілющі властивості та здатний допомогти людині позбутися остеопорозу.
Учені з дослідного центру в Данії повідомили про ще одне відкриття, яке стосу-

ється винограду. Так, за їхніми словами, віднині остео-
порозу можна не боятися, адже речовини, що міс-
тяться у винограді, допоможуть будь-кому виліку-
ватися від недуги.

Результати дослідження засвідчили, що 
ягоди винограду містять спеціальні сполу-

ки, які є ніби будівельними матеріа-
лами для кісткової тканини. Науков-
ці рекомендують щодня неодмінно 

вживати виноград, не менш як 
500 міліграмів. Схожі власти-
вості також має червоне вино, 

що його виготовили з цих ягід.
Фахівці нагадують, що після вживання ви-
нограду на 85% зменшується кількість бак-

терій, які чинять руйнівну дію на зубну емаль. 
Окрім того, виноград нормалізує кислотність шлунка.

ТОП 7 ПРИРОДНИХ ЧУДЕС УКРАЇНИ

ВЧЕНІ ВВАЖАЮТЬ, ЩО ВИНОГРАД ЛІКУЄ ВІД 
ОСТЕОПОРОЗУ

Інгредієнти: 
Яловичина – 500 г, картопля 5–6 шт., масло вершкове – 80 г, 
морква – 2 шт., гарбуз – 300 г, цибуля – 1 шт., бульйон м’ясний 
– 300 мл, вино сухе червоне – 100 мл, лист лавровий, перець 
чорний мелений, сіль за смаком.

Приготування
Овочі почистити, нарізати кубиками, обсмажити в маслі до золо-
тистого кольору, посолити. Розігріти бульйон у каструлі, покласти 
туди овочі. М’ясо порізати, обсмажити до золотистої скоринки. 
Посолити, поперчити, залити вином і тушкувати 10 хв. Покласти 
м’ясо в каструлю до овочів разом із залишками вина. Накрити 
кришкою, тушкувати 40 хв. За 10 хв. до готовності покласти лавро-
вий лист. Смачного!

Фото з Інтернету

За допомогою використаних 
чайних пакетиків можна очисти-
ти підлогові покриття від плям і 
навіть надати їм приємного за-
паху. Для цього слід зібрати чи-
мало пакетиків, адже їх вміст 
має вкрити потрібну площу по-
верхні. Щоб запобігти псуван-

ню, зберігати пакетики краще в 
холодильнику в чашці зі звичай-
ною водою. У потрібний момент 
їх розкривають, вміст трохи під-

сушують, але не повністю. Тоді 
вологу суміш розсипають по ки-
лиму в потрібному місці й зали-
шають до повного висихання. 
Через деякий час залишиться 
тільки пропилососити килим.

Про ще один спосіб дізна-
єтеся у наступному но-
мері «ПВ».

ПЕЧЕНЯ З ГАРБУЗОМ

КОРИСНІ ПОРАДИ
Чайні пакетики: незвичайні способи застосування
Видаліть бруд із килимів

СМАЧНОГО!


